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Op 15 februari hebben wij van u een brief ontvangen waarin u aangeeft geschrokken te zijn over de 
wachtlijsten voor verpleeghuizen in de ouderenzorg. U refereert aan het advies van de Commissie 
Toekomst Zorg thuiswonenden ouderen. Ook verwijst u naar de documentaire van Zembla “geen plek 
voor ouderen”. 
Met het oog op de toenemende vergrijzing, de maatschappelijke ontwikkelingen en de 
verantwoordelijkheid van de gemeente, heeft u een aantal vragen voorgelegd.  
In deze brief geven wij antwoorden op uw vragen. Voordat we de vragen één voor één gaan 
beantwoorden, willen wij graag uitleg geven over de gemeentelijk taak op het vlak van ouderenzorg. 
 
Gemeentelijke taak 
Alle gemeenten in Nederland zijn verantwoordelijk voor maatschappelijke ondersteuning aan inwoners 
die dat nodig hebben. Hieronder vallen ook kwetsbare ouderen. De gemeente biedt algemene 
voorzieningen en maatwerkvoorzieningen. Een voorbeeld van een maatwerkvoorziening is ondersteuning 
bij het huishouden of dagbesteding (ter ontlasting van de mantelzorger). 
 
Indien ouderen medische zorg nodig hebben, valt dit onder de Zorgverzekeringswet. Denk aan 
wijkverpleegkundigen of opname in het ziekenhuis. 
 
Inwoners die 24 uur per dag zorg nodig hebben (zoals zwaar dementerenden of inwoners met een zeer 
zwakke gezondheid) vallen onder de Wet langdurige zorg. De zorgkantoren zijn hiervoor 
verantwoordelijk. De wachtlijsten voor verpleeghuizen betreft dus de Wet langdurige zorg.  Deze taak ligt 
niet bij de gemeente. 
Een inwoner dient een aanvraag in te dienen bij het CIZ om aanspraak te maken op de Wlz, om 
bijvoorbeeld opgenomen te worden in de een verpleeghuis. Indien nodig ondersteunen onze sociale 
teams bij het indienen van deze aanvraag.  
 
Wij werken wel samen met de zorgverzekeraars en zorgkantoren. Bijvoorbeeld op het gebied van 
wijkverpleging en de overgang van de Wmo naar de Wlz. Maar de primaire verantwoordelijkheid van het 
opnemen van kwetsbare ouderen in verpleeghuizen ligt buiten de gemeente.  
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Beantwoording vragen 
 
 
1. Hoe staat het ervoor met de ouderenzorg in de Gemeente Tynaarlo? Weet u hoeveel kwetsbare 
ouderen uit de gemeente Tynaarlo op de wachtlijst staan voor een plek in het verpleeghuis? Kunt u een 
toelichting geven op de cijfers? 
 
Wij hebben geen inzicht hoeveel kwetsbare ouderen in onze gemeente op de wachtlijst staan voor een 
plek in het verpleeghuis. Deze gegevens houdt het zorgkantoor bij. Wij hebben het zorgkantoor gevraagd 
of zij deze cijfers voor onze gemeente kunnen leveren. Indien wij deze cijfers ontvangen, sturen wij deze 
informatie door naar uw fractie. 
 
 
1a. Heeft u helder, met het oog op vergrijzing, hoe u de ouderenzorg op peil wil houden zodat alle 
ouderen in onze gemeente passende zorg krijgen en niet op wachtlijsten terechtkomen? Graag een 
gedetailleerd antwoord. 
 
De gemeente is verantwoordelijk voor de ondersteuning van ouderen (Wmo). De medische zorg voor 
ouderen is een taak van de Zorgverzekeringswet en de zorg voor zeer kwetsbare ouderen (24 uurs 
toezicht) is ook een taak van de Wet langdurige zorg. De verantwoordelijkheid voor de lange wachtlijsten 
ligt dus niet bij de gemeente. 
 
 
2. De ontstane situatie is het gevolg van overheidsbeleid om mensen langer in hun eigen huis te laten 
wonen. Door dit beleid zijn er geen verzorgingstehuizen meer en zijn er te weinig verpleeghuizen met als 
gevolg lange wachtlijsten en een zware toegangsindicatie, wat vindt u van deze ontwikkeling? 
 
De situatie is een aantal gevallen schrijnend en een van machteloosheid. De verzorgingstehuizen zijn 
een aantal jaren geleden opgeheven i.v.m. een bezuinigingstaak. De minister, Hugo de Jonge, roept de 
betrokken partijen in Nederland op om een andere wijze invulling te geven aan de vraag naar 
verzorgingstehuizen. Te denken aan woon-zorg initiatieven.  
 
  
2a. En mocht u dit als een probleem beschouwen; welke maatregelen kunt u nemen om in de gemeente 
Tynaarlo tot een (deel) oplossing te komen?  
 
Hier ligt een relatie met de omgevingsvisie. In de omgevingsvisie kan ruimte worden geboden om 
woonzorg initiatieven te faciliteren. Daarnaast is de provincie Drenthe bezig een Sociale Agenda op te 
stellen waar de onderwerpen op terug kunnen komen. We willen met de provincie hierin optrekken, zodat 
we kunnen komen tot oplossingen gezamenlijk met onze inwoners. 
 
 
3. De minister pleit voor een andere manier van verpleegzorg, hij is tevens van mening dat we op zoek 
moeten naar nieuwe vormen van wonen en zorg; hoe zou dat binnen de gemeente Tynaarlo ingevuld 
kunnen worden? En welke ambities heeft u op dit gebied? 
 
Onze gemeente kan deze ontwikkeling faciliteren in de nieuw vorm te geven omgevingsvisie. Daarnaast 
biedt samenwerking met onze ketenpartners, onze inwoners en de provincie (bijvoorbeeld middels de 
sociale agenda) mogelijkheden.  
 
 
4. In de kadernota Sociaal Domein staat, dat de ambulantisering een gezamenlijke uitdaging is en 
beschrijft u ontwikkelrichtingen om deze uitdaging te kunnen hanteren, wij veronderstellen dat u op de 
hoogte bent van het advies van de Cie. Bos en zijn daarom benieuwd waarom de 35 aanbevelingen uit 
het advies niet concreet terug te vinden zijn in de ontwikkelrichtingen. Is onze constatering juist en kunt 
een toelichting geven waarom wij de aanbevelingen niet in de kadernota terugzien en of u voornemens 
bent ze toch te verwerken in de kadernota.  
 



 
 
 
 

Pagina 3  
 
 

De nota van de Commissie Bos is op 15 januari 2020 verschenen. Het ligt nu in de inspraak, het 
eindrapport verschijnt voor de zomer. Vervolgens wordt dit rapport besproken in de Tweede Kamer en zal 
afhankelijk van de discussie wetgeving nodig zijn om zaken daadwerkelijk aan te kunnen passen. Deze 
planning laat zien dat het prematuur is om de uitgangspunten van dit rapport op te nemen in de 
kadernota Sociaal Domein 2020-2024. Wij kunnen al wel constateren dat het gedachtengoed van de nota 
van de Commissie Bos “Oud en zelfstandig wonen in 2030”, past binnen onze kadernota Sociaal 
Domein”: regievoering, eenvoud, integrale benadering en samenwerking. 
 
 
5. De GroenLinks fractie is van mening dat de huidige, schrijnende, situatie binnen de ouderenzorg (en 
jeugdzorg) onder andere een (negatief) effect is van de marktwerking in de zorg. Zijn er door de 
toegenomen marktwerking effecten die u op lokaal en regionaal niveau ziet en kunt u ons vertellen welke 
effecten dat volgens u zijn en wat u hiertegen kan, wil en eventueel gaat doen. 
 
Zoals we in het begin van de brief uitleggen, zijn we als gemeente niet overal verantwoordelijk voor. Dat 
geldt ook voor de keuze van de marktwerking, die een feit is. Wij zien effecten die niet altijd wenselijk zijn 
en daar is vanuit het Rijk ook aandacht voor. Wij noemen onder meer de plaatsing van jongeren met een 
complexe problematiek. Wij zien echter ook dat er nog veel te winnen is op het gebied van 
samenwerking, integraal werken en regievoering. Daar liggen mogelijkheden die effect kunnen hebben 
op de hulp en ondersteuning van onze inwoners.  
Integrale ouderenzorg is een belangrijk thema binnen het Drents Zorglandschap. Wij nemen deel aan dit 
overleg, evenals de overige Drentse gemeente, de provincie en het zorgkantoor (Zilveren Kruis). 
Daarnaast is bij u bekend, dat wij als college ons sterk maken voor de grote tekorten bij de Jeugdhulp. 
Een lobby hiertoe naar het Rijk pakken we op in Drents verband.  
 
 
Wij vertrouwen er op u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 
 
 
 
 
Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders 
 
mr. J. Th. van Nieukerken drs. M.J.F.J. Thijsen 
Gemeentesecretaris Burgemeester 
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